
 

 
De begroting 2024  
 
Voorzitter,  
We zijn dankbaar voor de gezonde financiële 
situatie waar we als Ommen nu in zitten. Er is 
weer een sluitende begroting en anders dan de 
indexatie hoeven we geen extra belastingen te 
heffen in 2024. Er is geld beschikbaar om te investeren in diverse projecten zoals een 
fietstunnel onder de Balkerweg, goede onderwijshuisvesting en het welzijn van jongeren 
door de structurele inzet van een Praktijkondersteuner Jeugd. Tevens wordt er geld 
beschikbaar gesteld voor de revitaliseringen van wijken waarbij er aandacht is voor isolatie, 
verduurzaming en klimaatadaptatie. En nog zoveel meer. Ook het woonaddendum met 
ontwikkellocaties voor nieuwbouw dat binnenkort op de raadsagenda staat, maakt zichtbaar 
dat we als Ommen niet stil zitten. We bouwen aan de toekomst in Ommen en daar geloven 
we in. Alles bij elkaar is dat een compliment waard.  
 
Vooruitkijkend zien we wel uitdagingen voor de toekomst. Het is nog onduidelijk wat de 
uitkering van het gemeentefonds op termijn gaat doen. Voor nu is er een daling zichtbaar. 
Ook is de structurele investeringsruimte beperkt. Er zijn de nodige uitdagingen op het gebied 
van klimaat, energie-opwekking, het landelijk gebied en binnen het Sociaal Domein. 
In de begroting lezen we dat de ontwikkelingen binnen de zorg naar verwachting binnen de 
huidige budgetten kunnen gaan plaatsvinden, maar er staan ook nog posten op PM.  
We zijn blij met het extra budget wat achter de hand wordt gehouden. Uiteindelijk gaat het 
welzijn voor inwoners wat betreft de ChirstenUnie voor op ruimtelijke investeringen. We 
roepen het college dan ook op om ons als raad goed te blijven informeren en hierin indien 
noodzakelijk, de juiste keuzes te maken. We willen voorkomen dat investeringen in het 
programma  Samenleving uiteindelijk het sluitstuk worden en gaan ervan uit dat het college 
de raad informeert mocht dit extra financiële middelen gaan vragen.    
 
Kortom, met elkaar is er veel mogelijk en samen kunnen we veel tot stand brengen. Hiervoor 
is het wel belangrijk dat we als samenleving niet tegenover elkaar staan door de grote 
verschillen die ons scheiden, maar dat we, ondanks alle uitdagingen van deze tijd, dit doen 
in verbondenheid met elkaar.  
 
Het versterken van de sociale verbinding, lezen we ook terug in één van de doelstellingen 
voor het komende jaar. We beseffen ons als ChristenUnie al langer dat we als samenleving 
naar andere manieren van zorgen voor elkaar moeten gaan kijken om de toekomstige 
uitdagingen het hoofd te bieden. De komst van de dubbele vergrijzing, krapte op de woning- 
en arbeidsmarkt en oplopende energie- en zorgkosten vragen hierom. Daarbij worden we 
niet beter van concurrentie en meer marktwerking maar wel van onderling vertrouwen en 
samenwerking. We worden niet beter van snelheid maar van aandacht, wijsheid 
rechtvaardigheid en barmhartigheid. 
 
In alle ontwikkelingen die nog gaan komen, zouden we graag zien dat het college ons goed  
meeneemt in de algehele informatievoorziening. Dit niet alleen op sociaal gebied maar als 
rode draad door alle programma’s heen. Dit mag van ons nog beter. Graag een reactie.   
 



Een andere doelstelling die we teruglezen in de begroting is het stimuleren van de 
economische groei. Hierin hopen we dat het college met ons eens is dat het liberale tijdperk 
met het individu en zijn of haar onbegrensde behoeften zo langzamerhand wel haar langste 
tijd heeft gehad. Voor ons mag hier in de toekomst een koerswijziging in komen. Van het 
reiken naar ‘ steeds meer’, naar het hoopvolle streven naar een ‘steeds beter’. Kortom, 
keuzes maken en het pad inslaan van duurzame economie. Een economie die meer in balans 
komt met de wereld en met elkaar. Zou het college hier eens op willen reflecteren hoe we dit 
zouden kunnen realiseren?  
 
Een belangrijke basis voor ons beleid is de omgevingsvisie. Er gebeurt veel en we zijn in 
ontwikkeling. Zoals de PPLG, dorpsvisies en vitale vakantieparken. Hoe kijkt het college naar 
een evaluatie van de omgevingsvisie en wanneer zou dit volgens hen een passend moment 
zijn?   
 
Kijken we dan nu naar de programma onderdelen: 
 
Bestuur en bedrijfsvoering.  
Een Ommen 4.0 die volop in beweging is en die inspeelt op de actuele ontwikkelingen met 
een overheid die nabij wil zijn. Dat is koorddansen en keuzes maken. Als partij zien wij de 
gemeente Ommen graag als een dienstbare overheid, die barmhartig is en, daar waar 
mensen door het ijs zakken, ondersteunend is, regie pakt en de helpende hand biedt. 
Bij de integrale analyse over de toekomstbestendigheid van gemeentelijk vastgoed, roepen 
wij de gemeente op om zorgvuldig om te gaan met het historische vastgoed en deze niet, 
om wille van een bestuurscultuur, te snel af te willen stoten.  
Ook de midterm review van het akkoord staat op de rol. Als partij zijn we nieuwsgierig waar 
we inmiddels staan. Is het mogelijk om deze vroegtijdig aan te leveren zodat deze kan 
worden betrokken bij het perspectief gesprek voorafgaand aan de Kadernota 2025?   
 
Binnen het programma economie wordt deelname aan het Nationaal Park Sallandse 
Heuvelrug & Twents Reggedal verder verkend. Naast herstel van kostbare natuur, waar we 
ook in Ommen een opgave in hebben, zijn er kansen op het gebied van landbouw, toerisme 
en versterkking van de dorpskernen. Betreft deze verkenning alleen de haalbaarheid van de 
samenvoeging van de twee parken an sich of ook de rol van de gemeente Ommen in dit 
project? De integrale benadering van diverse vraagstukken spreekt ons namelijk aan. We 
hebben eerder het college ook opgeroepen om opgaven met elkaar te combineren en 
opgavegericht te zoeken naar win-win situaties. Kan de portefeuillehouder hierop reflecteren 
hoe hij dit ziet in deze context?  
 
Zowel bij het programma economie als omgevingskwaliteit ligt de focus op het uitvoeren van 
de ambities en opgaven vanuit de omgevingsvisie ‘ Ommen Jouw Toekomst’ .  
Daarin hebben we afgesproken dat we graag toekomstbestendige landbouw en een gezond 
landelijk gebied willen behouden. Dat vinden we als ChristenUnie ook belangrijk.   
De afgelopen tijd hebben we plannen voorbij zien komen waarbij de bestemming 
veehouderij beëindigd wordt en dat de veehouder verder gaat als akkerbouwer. En hoewel 
dit voor de opgave van het stikstofprobleem alleen maar toe te juichen is, telt het ons als 
gemeente wel weer voor andere vraagstukken, zoals een toename van bestrijdingsmiddelen 
en het omgaan met kwetsbaar water(win)gebied. Kan het college uitleggen hoe ervanuit de 
gemeente geanticipeerd wordt op deze meervoudige vraagstukken? 
 
We spreken tevens de hoop uit dat de gebiedsplannen in het Vechtdal na de landelijke 
verkiezingen kunnen worden doorgezet en dat de benodigde financiën beschikbaar worden 
gesteld. We blijven als raad ook hier graag over geïnformeerd.  



Dit geldt ook voor de doorontwikkeling van onze kernen. In september zouden we een 
raadsbrief ontvangen over de stand van zaken van de dorpsvisies maar we begrepen dat niet 
alle dorpskernen een visie of dorpsplan hebben ingediend. Wat is hier de reden van dat deze 
plannen er nog niet zijn? En kan de gemeente hierin desgewenst ook extra ondersteuning 
bieden om deze te realiseren?  
 
Programma Samenleving.  
We hebben het zojuist al even gehad over het sociaal domein. Er zijn nog volop 
ontwikkelingen gaande. De Transformatieagenda Sociaal Domein loopt af. Het Samen Doen 
Team krijgt per 2025 een ander uitvoeringsjasje. Ook zijn er landelijke ontwikkelingen om de 
zorg toekomstbestendig te maken. Denk daarbij aan het realiseren van afspraken uit de 
diverse akkoorden en de hervorming van de jeugdzorg maar ook meer preventieve zorg, het 
normaliseren van de hobbels in het leven en een goede verbinding in het voorliggende veld 
om dure specialistische zorg te voorkomen. We zijn over sommige onderwerpen bijgepraat in 
de klankbordgroep en daar hoorden we ook dat er ruimte is voor een lokale pilot. Deze 
zouden we graag willen benutten. Hiervoor dienen we samen met het CDA een motie in om 
gezinnen met ouders in scheiding beter te ondersteunen. Het dictum zal ik straks voorlezen.  
 
Ook blijft de bestaanszekerheid een belangrijk onderwerp. Het beleidsplan armoede en 
schuldhulpverlening laat inmiddels al even op zich wachten. Voorzitter, we weten dat hij 
eraan komt maar vaart erin zou niet misstaan. We hadden graag eerder de afweging willen 
maken om eventueel te kunnen onderzoeken of we hier wat in kunnen betekenen om de 
bestaanszekerheid van onze inwoners te vergroten. We hopen dat hier spoedig een vervolg 
op komt.    
 
Tot slot, de visie op ons erfgoed. Graag zouden we zien dat de portefeuillehouder hier echt 
nog eens goed naar kijkt of dit nu goed is geborgd. Er lag een mooie visie en Ommen is het 
waard. Alles begint bij een visie en vandaar kijk je naar je opgaven. Misschien kan ze hier 
toch nog eens op reageren.    
 
We sluiten af: We wensen het college, de ambtenaren en alle anderen Gods onmisbare 
zegen toe bij de uitwerking van deze begroting.  
            
            
            
            
            
            
            
            
            
            
            
            
            
            
 


